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Styrelsemöte 
 

Tid: 5 december 2023 kl. 19-20.30 (samt extramöte om vårprogrammet kl. 20.30-21.30) . Plats: 
Hemma hos Lars K. 
 

Närvarande:  Olof Näslund, Kerstin Karlsson, Lars Klasén, Anne Kawecki, Mats Johansson, Lars (Lasse) 
Ljungdahl 

1. Mötets öppnande 
Olof öppnade mötet. 

2. Godkännande av dagordningen 
Godkändes 

3. Val av ordförande, sekreterare och justerare för mötet  
Olof valdes till ordförande, Lars till sekreterare, Mats och Lasse till justerare 

4. Inkommet (post, email, Facebook, tel)  
Ingen fysisk post. Inkomna mail, tel etc avhandlas som del i andra punkter. 

5. Ekonomi 
Ekonomin är god. Utbetalning 5.000 kr till Tomas Bannerhed för föredraget den 22/11. 

6. Rapporter 
Anne rapporterade från Stockholms kretskonferens en hel dag 11/11 ”Hur vi formar framtiden” på 
IOGT-NTO-gården i Klara (Sthlm C). En särskilt intressant föreläsning hölls av en forskare i 
statskunskap från Uppsala universitet. Hon talade om retorik i miljösammanhang. För att påverka på 
bästa sätt så gäller det att framföra ”måttliga” påståenden/fakta, inte radikala – då slår åhörarna 
bakut. Hänvisa inte tll forskare – ”då är det ingen som bryr sig”. Att hänvisa till politiker är bättre – då 
lyssnar folk. Vad gäller att få folk med på noterna om t ex vindkraft så försök få de närboende; de som 
påverkas; en roll i omställningen genom att t ex erbjudas en viss andel av intäkterna. 

7. Remisser 

Avlämnade: 
Nykvarn: 
- Detaljplan för Hökmossen 2b. I vårt yttrande framförs att a) strandskyddet inte ska upphävas (det 
behövs inte!), b) att nyckelbiotopen (äldre alsumpskog) ska värnas, c) att en vägförbindelse 
Hökmossen-Brokvarn är ett måste och c) att en återvinningsplats ska reserveras.  

Södertälje: 
- Förslag till beslut och skötselplan för naturreservatet Vasaskogen. Vi är mycket positiva till 
inrättande av naturreservatet. Men betr framförande av fordon ska det klart framgår att det även 
gäller ”farkoster”, samt att bestämmelserna även avser framförande på vatten. Vi föreslår därför att 
föreskrifterna anger att det i naturreservatet är förbjudet att ”på land och vatten framföra 
motordrivet fordon eller farkost”, eller annan formulering med samma innebörd. Vidare anser vi inte 
att odlingslotterna ska vara inhägnade. Slutligen föreslår vi att en ny parkering inrättas för 
reservatsbesökande vid Gesällvägens avslutning. 

På gång: 
- Bio-CCS-anläggning för Igelsta kraftvärmeverk. Söderenergi planerar att ansöka om tillstånd för att 
uppföra en anläggning för att avskilja koldioxid från rökgaserna från Igelsta kraftvärmeverk för 
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permanent geologisk lagring. Lars K deltog i samrådsmöte om projektet och skissar på ett yttrande 
som ska vara inne d 15/12. 

- Avgränsningssamråd inför planerad vattenverksamhet inom Tveta-Valsta 4:1 i Almnäs (Vekan). 
Området omfattas av pågående detaljplanering för del av Tveta-Valsta 4:1 (Vekan) samt gällande 
detaljplan del av Tveta-Valsta 4:1 m.fl. del 1A. Detaljplanerna är en del av Almnäs 
verksamhetsområde. Genomförandet innebär schakt och utfyllnad inom vattenområde för 
grundläggning av byggnader och anläggande av dagvattenanläggning. Vidare ska mindre utfyllnader 
göras i utkanten av en våtmark för att möjliggöra anläggande av en gång- och cykelväg och ett dike 
planeras att ledas om. Yttrande ska vara inne den 21/12. Lasse tittar på det. 

- Detaljplan för Kallfors 1:341 (tidigare del av Kallfors 1:4) mfl (Kallfors ängar och uppsamlingsväg) i 
Järna. Förslag om 400 bostäder på 18 ha jordbruksmark (sedan länge nyttjad som golfbana). Vi är 
initialt negativa till att ta jordbruksmark i anspråk för detta; vi menar att det inte är ett så angeläget 
samhällsintresse att bygga just här när det finns andra obebyggda områden som inte är 
jordbruksmark. Yttrande ska vara inne den 22/12. Kerstin har bevisar ett samråd i Järna och Lars ett 
digitalt dito. Vid båda mötena framkom stark kritik från närboende, framför allt på grund av 
tillkommande trafik. Anm: Lars och Kerstin har d 4/12 tillställt Länstidningen en debattartikel som 
kommer att publiceras i närtid. Lars berättade att han i dag d 5/12 blivit intervjuad av Länstidningen 
som kommer att göra en ”nyhet” av detta. 

Övrigt relaterat: 

- Skjutbanan i Tveta. Efter att de närboende gått vidare och kommer att få ärendet prövat i mark- och 
miljödomstolen hade Lars förnyade kontakter med juristen på RIKS Josia Hort som dock rådde oss att 
inte jobba vidare med detta. 

- Trafiksituationen vid länsväg 509 (Nykvarn): Vi har blivit tillfrågade om vi kan hjälpa till att påverka 
så att det anläggs en överfart till grönområden och skog för cyklar och gående från den västra till 
östra sidan av vägen. Behovet är akut pga att det på senare tid byggts ett stort antal bostäder i 
närheten samt att en förskola är på gång. Frågan är inte ny. Vi beslutade att inte engagera oss aktivt i 
ärendet. 

8. Genomförda aktiviteter 

- Bannerheds betraktelser. Ett samtal om att skildra naturen. Tomas Bannerheds besök i Södertälje 
den 22 november arrangerades i samverkan mellan stadsbiblioteket och Naturskyddsföreningen. Det 
ägde rum i stadsbibliotekets hörsal och var upplagt som ett samtal. Hans samtalspartner var Kristin 
Persson från Naturskyddsföreningens styrelse, tillika doktorand i naturvetenskapernas didaktik och 
lärare vid Stockholms universitet. Det åhördes av ca 35 personer. Värdar var stadsbibliotekets Cecilia 
von Strokirch och Naturskyddsföreningens Lars Klasén. Mycket positiv respons från närvarande. 

- Expertlunch med Maria Dahlin: Att påverka klimatomställningen den 30/11 i Södertälje 
stadsbibliotek, Café Blå. Arrangör var Folkuniversitetet och stadsbiblioteket. Vi var inte medarrangör 
men medverkade med kort inledning (Lars K) och bokbord (som bemannades av Olof och Lars K). Ca 
15 åhörare 

9. Kommande aktiviteter 
Inga aktiviteter ännu planerade. Planering inför våren har startat och efter mötet diskuterades de 
idéer som hittills framkommit/föreslagits. Se separat redovisning i bilaga! Lars K försöker bringa 
ordning bland förslagen :) . 

10. Övrigt  
- Vi har 8 st Årets bok kvar. Den som vill köpa (150 kr/st) hör av sig till Lars K! 
- Mats berättade att han som förtroendevald för S i politisk nämnd han blivit inbjuden att medverka 
vid miljönämndens granskning av ärendet Jehanders utökade täktverksamhet i Enhörna, som vi 
yttrade oss över d 31/8 2022. Vi motsatte oss då användning av grundvatten och förordade 
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användning av vatten från Mälaren. Vi uttryckte oss även negativt om ansökan pga den ökade 
lastbilstrafiken samt det buller som genereras – men menade att saken kommer i ett helt annat läge 
om transopretrna istället kan ske med fartyg. Enligt Mats så är miljönämnden negativ men tittar 
vidare på detta, närmast vid ett möte den 9/12 (då Mats deltar). 

11. Nästa möte 
Nästa möte blir en säsongsavslutning på något trevligt ställe i stan. Preliminärt gäller Pinchos den 
19/12 kl 19. Lars kollar med Alenka och Kristin om tiden passar. 
 
Vid protokollet: Lars Klasén 

Justeras: 

 

Mats Johansson  Lasse Ljungdahl 

./. Förslagen till programpunkter för vårprogrammet 2023 (så snyggt textat av Anne att fotot funkar!) 

 


